
Ik ben erg blij met dit besluit. Ik geef al jaren les aan statushouders en overige 
migranten en zie dat tot op heden het diploma staatsexamen I (B1) nauwelijks 
rechtswaarde heeft. Elke vervolgopleiding / beroepsopleiding hanteert weer eigen 
toelatingseisen en toelatingstoetsen, en ze accepteren Staatsexamen I niet of 
nauwelijks. Dit leidt ertoe dat veel inburgeraars niet gemotiveerd worden om B1 te 
halen. Dit besluit geeft eindelijk echt waarde aan het staatsexamen-diploma.

Ook begeleid ik niet-Nederlandse studenten bij hun MBO-opleiding en die hebben 
stuk voor stuk veel moeite met hun opleiding. Naast een beperkte beheersing van de 
taal is ook de onderwijsvorm en didactiek vaak nieuw voor ze en wordt er veel meer 
zelfstandigheid en andere studievaardigheden van ze verwacht dan ze in hun eigen 
land gewend zijn. Dus per definitie kost een MBO-opleiding hen meer moeite en 
meer energie en tijd. In het voortraject ( taallessen in de inburgering of het non-
formele/ informele circuit) is er vaak een ander accent op de taallessen gelegd, 
namelijk het communiceren en toepassen in de dagelijkse omgang, begrijpelijkheid 
en uitspraak en dergelijke en zijn herkennen van tekstdoel ondergeschikt en de eisen 
aan grammaticale correctheid en spelling bijvoorbeeld aangepast . De overgang van 
inburgering naar een (MBO-)opleiding  is daardoor erg groot… te groot..
Het centrale examen 2F is te moeilijk voor ze doordat er veel uitdrukkingen in 
voorkomen, de teksten een zekere algemene kennis vereisen en cultuurgevoelig zijn. 
Hierdoor staan niet-Nederlanders direct op een enorme achterstand en halen ze 
vaak hun diploma niet. Terwijl zij wel de capaciteiten hebben en eenmaal aan het 
werk hun taal snel verbeteren en vaak daar alleen de taal nodig hebben die 
gebruikelijk is in hun vak en geen betoog hoeven te houden bijvoorbeeld.

Deze nieuwe wet zou een enorme vlucht kunnen geven aan het aantal statushouders 
dat met een diploma de arbeidsmarkt op kan.


